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Beschouwingen Programmabegroting 2020 -2023 

De tweede golf van het Coronavirus heeft in alle hevigheid toegeslagen. We zitten 

momenteel in een gedeeltelijke lockdown, met de dreiging van een totale lockdown. 

Het zijn onzekere tijden voor onze inwoners, onze bedrijven en voor onze gemeente. 

Desondanks heeft het College kans gezien ons een sluitende begroting voor 2021 

voor te leggen. VVD Bergeijk ziet in dat dat geen eenvoudige opgave was en wij 

willen het College en de ambtelijke organisatie daarmee van harte complimenteren.  

Deze crisis vraagt ook veel van ons als politieke partijen. Wat VVD Bergeijk betreft is 

het geen tijd voor politiek gewin of het uitvergroten van verschillen: het is tijd voor 

eenheid, samenwerking, focus en doorpakken: Kortom: tijd voor “Samen doen”. 

Wij staan achter de keuze die het College heeft gemaakt om te blijven investeren in 

onze mooie gemeente en niet te opteren voor een beleidsarme begroting. Ook onder 

lastige omstandigheden worden stappen gezet naar een nog mooier Bergeijk. 

De voorliggende begroting is voor de VVD reden om, weliswaar gematigd, iets 

optimistischer te zijn dan tijdens de PPN. Maar we houden wel in ons achterhoofd dat 

de gevolgen van de Coronacrisis nog niet in te schatten zijn.  

Het zal u niet verbazen dat het voor de VVD belangrijk is dat inkomsten en uitgaven 

structureel met elkaar in balans zijn en blijven. Niet alleen voor volgend jaar, maar 

ook voor de jaren daarna. We zullen alle zeilen moeten bijzetten om de komende 

jaren de begroting structureel in evenwicht te brengen. 

Een aantal onderwerpen dat wat ons betreft extra aandacht behoeft, willen we 

specifiek benoemen: 

 

0. Bestuur en ondersteuning 

▪ Het uitstellen van de herijking van het gemeentefonds geeft dit jaar een stuk 

verlichting. Het blijft echter wel een grote onzekerheid voor de toekomst, die 

grote invloed kan hebben op onze begroting voor de komende jaren. Wij 

ondersteunen dan ook van harte de lobby richting het Kabinet en de Tweede 

Kamer waarin onder andere wordt aangedrongen op een grotere 

tegemoetkoming en structureel meer geld voor het Sociaal Domein 

 

▪ Wij zijn nog steeds overtuigd van de meerwaarde van een goede 

samenwerking met de andere Kempengemeenten en met de regio. Van het 

College hebben we de verzekering gekregen dat er op bestuurlijk en ambtelijk 

niveau goed samengewerkt wordt. Daar zijn we natuurlijk blij mee, maar het 
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baart ons wel zorgen dat dat op raadsniveau nog steeds niet van de 

grond is gekomen.  

▪ We zijn benieuwd naar de uitwerking van het Huis van de Brabantse Kempen 

betreffende het herstelplan van de MRE, waar 2 miljoen zal worden ingezet 

om de economie in onze regio aan te jagen.   

▪ Wij zijn het er mee eens dat leges stapsgewijs kostendekkend worden 

gemaakt.  

▪ In de begroting voor 2022 en 2023 en 2024 is een stelpost van €230.000 

opgenomen voor extra middelen voor jeugdhulp, waarvan niet duidelijk is of 

deze wel beschikbaar komen. Hoe onzeker is dit? 

▪ Wij accepteren de nieuwe manier van de indexering van onze baten, zodat de 

systematiek van Bergeijk aansluit bij die van de verbonden partijen en die van  

het Rijk.  

▪ Wij vinden dat we behoedzaam om moeten gaan met onze gronden. Maar het 

uitstellen van de gefaseerde afbouw van de opbrengsten uit grondtransacties 

vanaf 2024 blijft wat ons betreft een knop om aan te kunnen draaien als dit in 

de toekomst wenselijk of noodzakelijk mocht zijn.  

 

2. Verkeer en vervoer 

▪ Mobiliteit en bereikbaarheid zijn voor ons belangrijke thema’s, niet alleen voor 

wat betreft de ‘grotere’ projecten in onze regio zoals de aanleg van de N69 en 

de Diepveldenweg, maar ook op lokaal niveau. We zijn dan ook blij met de 

plannen die hiervoor zijn binnen deze begroting.  

▪ Dat er in 2021 daadwerkelijk begonnen wordt met de aanleg van het fietspad 

tussen Luijksgestel en de Weebosch zal iedereen toejuichen. Voor VVD 

Bergeijk heeft dit traject aldoor de hoogste prioriteit gehad binnen onze 

nieuwe fietsambitie en we zijn dan ook verheugd dat dit nu wordt gerealiseerd.  

▪ We vinden het erg spijtig dat de planvorming van de fietspaden tussen 

Westerhoven en Riethoven en tussen Riethoven en Waalre uitstel opgelopen 

heeft. We zijn blij met de toezegging van de Wethouder dat er in 2021 

daadwerkelijk begonnen zal worden met de aanleg van deze fietspaden. 

 

3. Economie 

▪ Het is erg onzeker welke effecten Corona zal hebben op ons Bergeijks 

bedrijfsleven. Tijdens de eerste golf hebben we kunnen steunen op onze 

nationale overheid. Heeft het College enig zicht op de gevolgen voor onze 

ondernemers? In hoeverre is er een beroep gedaan op de steunmaatregelen? 

▪ We zijn erg blij met de presentatie van de plannen voor de Zwarte Bergen. We 

hopen dat, nu er uitsluitsel is over de toekomst van de camping, er meer rust 

zal komen voor de inwoners van Bergeijk. 
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4. Onderwijs 

▪ Er wordt in Bergeijk al lang gepraat over het invoeren van Kindcentra in alle 

kernen. We wachten met spanning op een voorstel voor dit concept, al dan 

niet in combinatie met het Uitvoeringsprogramma Onderwijs en Opvang. Kan 

het College ons aangeven hoe het staat met deze plannen? 

 

5. Sport, cultuur en recreatie 

▪ Wij vinden het erg belangrijk dat inwoners zoveel mogelijk betrokken zijn en 

worden bij projecten. Het is onze insteek om projecten te steunen waarbij 

inwoners actief participeren, als dit redelijkerwijs mogelijk is. Dit geldt met 

name ook voor onze verenigingen. We vinden het belangrijk dat hierin 

maatwerk geleverd blijft worden. Echter, voor gelijke projecten, zoals nu 

bijvoorbeeld de omrastering van de sportvelden van ZSC en De Raven, 

zouden ons inziens ook dezelfde afspraken en voorwaarden moeten gelden.   

 

6. Sociaal Domein 

▪ VVD Bergeijk vindt het belangrijk dat iedereen die zorg nodig heeft, die ook 

kan krijgen. Dit geldt niet in de laatste plaats voor onze jongeren.  

Tegelijkertijd zien we dat de tekorten in het Sociaal Domein stijgen en een 

grote invloed hebben op onze begroting. Het is belangrijk dat we hier grip op 

krijgen. We hebben vertrouwen in het programma dat onze Wethouder heeft 

geïnitieerd, waarbij de verschillende portefeuillehouders uit de Kempen in 

samenwerking met de Maatschappelijke Dienst in kaart gaan brengen wat we 

al doen, of dat wel de juiste dingen zijn, en wat we willen bereiken. We 

wachten de resultaten met spanning af.  

▪ We zien met interesse uit naar de afronding en evaluatie van de pilot 

Kempenbranie en vragen ons af of dit project  een vervolg krijgt in 2021.  

▪ De Kattendans is een belangrijke voorziening in onze gemeente: niet alleen 

als gemeenschapshuis, maar ook als theaterzaal voor de regio. Wij 

ondersteunen de renovatie hiervan. We hebben wij er vertrouwen in dat er ook 

in de toekomst verstandige keuzes gemaakt blijven worden qua nut en 

noodzaak van aanpassingen en verbouwingen. Dit zullen we met 

belangstelling blijven volgen. Wij zijn het er mee eens dat de storting van 

€500.000 in de bestemmingsreserve KC/Kattendans komt te vervallen, 

aangezien de structurele kapitaalasten vanaf 2022 in de begroting zijn 

opgenomen.   
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7. Volksgezondheid en milieu 

▪ Wij willen nogmaals benadrukken dat er gestreefd moet worden naar lokaal 

draagvlak en participatie van de lokale bevolking voor wat betreft de duurzame 

grootschalige energieopwekking. Het mag niet zo zijn dat de omwonenden de 

lasten dragen en de ontwikkelaars de lusten. 

▪ We benadrukken het belang van innovatie en gaan ervan uit dat er bij het 

nieuwe jaarplan ook aandacht is voor nieuwe technologieën. We denken 

bijvoorbeeld aan het rijden op (en tanken van) waterstofgas. Vorig jaar zijn de 

eerste vuilniswagens op waterstof geïntroduceerd in Eindhoven. Zijn er ook 

concrete ontwikkelingen in die richting  te verwachten in de Kempen? 

▪ Wij pleiten er wel voor om onze huidige RES door te zetten, gezien onze 

doelstellingen voor 2030.  

 

 

8. Volkshuisvesting, ruimtelijke ordening en stedelijke vernieuwing 

▪ Wat VVD Bergeijk betreft ligt in dit taakveld, ondanks de grote stappen die al 

gezet zijn, nog steeds de grootste uitdaging voor ons College voor de 

komende periode: hoe kunnen we bereiken dat iedereen die dat wil in Bergeijk 

een passende woning kan vinden? Om aantrekkelijk te blijven en onze kernen 

leefbaar te houden moet er voldoende woningaanbod zijn, niet alleen 

getalsmatig, maar ook in diversiteit.  

We zien het belang van het bouwen van woningen voor alle doelgroepen, 

maar er is vooral behoefte aan meer woningen voor starters, ouderen en 

sociale huurders. We hebben hiertoe een tijd geleden onze woonvisie al 

aangepast, zodat er meer mogelijkheden komen voor woningsplitsing.  

We zijn blij dat de Wethouder ons heeft verzekerd dat er nog een heleboel 

woningen in de harde en zachte plancapaciteit van de gemeente zitten. 

Nu ook het plan ‘Hooge Berkt 2’ ontwikkeld kan gaan worden, zijn er voor alle 

kernen nieuwbouwplannen. Dat is mooi en noodzakelijk. Maar deze plannen 

hebben tijd nodig, terwijl nú mensen, met name jongeren, staan te springen 

om betaalbare woningen. Ziet het College realistische mogelijkheden om op 

korte termijn extra woonruimte te creëren, bijvoorbeeld met flex-woningen? Ik 

denk dan als voorbeeld aan het Djept-project in Veldhoven waar tijdelijke 

sociale huurwoningen geplaatst zijn voor 1 persoonshuishoudens. Is dit 

wellicht een optie om starters op de woningmarkt te helpen, als alternatief voor 

de Starterslening?  
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▪ Daarnaast zijn er natuurlijk ook nog de problemen rondom de 

bestaande voorraad huurwoningen van Vestia. Helaas gaat de oplossing voor 

deze kwestie nog wat langer duren, omdat de taxatie van de woningen nog 

niet heeft plaatsgevonden. We hechten er waarde aan om nogmaals te 

herhalen dat  wij het probleem Vestia mee op willen lossen, indien nodig door 

inzet van reserves. Daar hebben onze inwoners recht op.  

 

Samenvattend kunnen we zeggen dat de VVD zich goed kan vinden in de 

voorliggende begroting. We sluiten af met het bedanken van het college en de 

ambtelijke ondersteuning voor het heldere, goed leesbare stuk. 

 

Namens VVD Bergeijk, 

Ineke Bergmans 


